
Referat af møde i Gistrup Samråd torsdag 4. april 2024 kl. 19
Deltagere: Lisbeth Jensen, Jan Olesen, Sverre Wognsen, Kjeld Mølbæk, John Bengtson,
Helle Madsen
Desuden deltog: Birgitte Gregersen og Inge Damsgaard, da mødet handlede om
foreningshus/kulturhus
Afbud: Hanne Grau Jensen

1) Foreningshus/kulturhus
Samrådet havde kun ét punkt på dagsordenen: Foreningshus/kulturhus.
Med til at drøfte punktet var Birgitte Gregersen, der sidder i samrådets arbejdsgruppe
vedrørende foreningshus/kulturhus samt Inge Damsgaard, der har været den bærende kraft
i Gateway-projektet.

Mødet havde til formål at samle op på de spørgsmål, som samrådet - efter et ekstra møde
før påske - sendte ud til Alabu Bolig, Aalborg Kommune og arkitekt Hans Maigaard.
De sidste svar var kommet ind i løbet af torsdag, så det var ikke alle samrådsmedlemmer,
der havde nået at læse dem.

Før mødet begyndte, orienterede kasserer Jan Olesen om, at der onsdag 24. april holdes en
ekstra generalforsamling i GAF (Den nu nedlagte antenneforening).
Jan Olesen var formand for den nu nedlagte forening.
Da antenneforeningen blev nedlagt, blev det besluttet, at foreninger og initiativer kunne
ansøge om at få del i de næsten tre millioner kroner, der var i kassen.
Samrådet har ansøgt antenneforeningen om 2,65 mio. kroner til det nye
foreningshus/kulturhus.
Jan Olesen kunne fortælle, at formålet med den ekstra generalforsamling i GAF er at lodde
stemningen blandt de tidligere medlemmer, så de får lejlighed til at stemme om, hvilke
projekter, pengene skal bruges til.
Flere medlemmer af samrådet gav udtryk for, at dén afstemning kan få afgørende indflydelse
på realiseringen af et kulturhus/foreningshus.

Derefter gennemgik medlemmerne af samrådet svarene på de spørgsmål, som samrådet
stillede til relevante samarbejdspartnere før påske.
Det blev til en times drøftelse, der opridsede fordele og ulemper ved de to løsninger - enten
med en placering på Spar Es eller en placering ved hallen.
Efter gennemgang og diskussion af de to løsninger vurderede formanden for samrådet,
Lisbeth Jensen, at hun på et kommende møde i Gateway-udvalget - med blandt andet
kommunen - vil sige, at samrådet peger på en løsning ved Spar Es, og at det ikke har været
en nem beslutning.
Hertil sagde formanden for beboerforeningen, Helle Madsen, at hun ikke har haft mulighed
for at vende de seneste oplysninger med sit bagland, da de nye oplysninger var kommet på
dagen for samrådsmødet - og at det vil hun forbeholde sig ret til.

Næste møder i samrådet holdes torsdag 18. april klokken 17 og torsdag 6. juni klokken 17.


